
 

Rudersdal 

Referat fra afdelingsmøde i DN Rudersdal (nr. 141) 

11. november 2024 i Mødelokale 1 ved Birkerød Bibliotek 

Til stede: Brit, Jitka, Karsten, Kirsten M., Margrethe, Peter, Sonja, Steen, Steffen og S7ne. 

1. Velkomst med præsentaEonsrunde samt valg af referent og mødeleder 

Peter valgtes 7l referent og S7ne 7l mødeleder. 

2. Godkendelse af sidste referat (mødet d.1.10.24) 

Referatet godkendtes.  

3. Der er repræsentantskabsmøde d. 24.11. i Middelfart. Steen og Michael deltager fra afdelingen. 
Der er ganske store sager på dagsordenen. Der er udvalgt 2 (se herunder) El debat på mødet. 
Hele dagsordenen for rep-mødet kan ses her.  

4. Treparts-aNalen - hvilken rolle skal afdelingerne/repræsentantskabet spille? Hvad er vores 
holdning? Læs HB's sagsfremsElling her, ændringsforslag El rep.-mødet her, og HB's 
stemmeanbefaling her 

Steen gennemgik nogle slides fra Klimabevægelsen, der ser trepartsaEalen som et historisk svigt af 
klimaet og den grønne arealfond som det eneste lyspunkt. De poli7ske forhandlinger om aEalen er 
endnu ikke afsluIede, og vi ved derfor ikke, hvor det hele ender.  

EEer drøEelse var der 7lslutning 7l, at Steen og Michael kan følge HB’s stemmeanbefaling, og at det 
vig7gste hereEer må være at få det bedste ud af den poli7ske aEale, der kommer. 

5. Vedtægtsændringer. Læs sagsfremsElling her, forslag El vedtægtsændringer her, og 
ændringsforslag fra afdelingerne her. 

Der er tale om nogle ændringer, der var flertal for, men som ikke kunne vedtages på forårets 
repræsentantskabsmøde, da der ikke var 7lstrækkeligt mange fremmødte 7l at opnå kvalificeret 
flertal. Denne gang er almindeligt flertal 7lstrækkeligt. Da forslagene 7l vedtægtsændringer i foråret 
ikke blev vedtaget, blev nogle 7lhørende forslag 7l ændringer i forretningsordenerne ikke sendt 7l 
afstemning. Disse skal således 7l førstebehandling, hvor også de kan vedtages med et almindeligt 
flertal blandt de fremmødte stemmebereRgede. 

Der var 7lslutning 7l at følge HB’s stemmeanbefalinger.      

https://aktiv.dn.dk/organisationen/repraesentantskab/repraesentantskabsmode-efterar-2024/dagsordensmateriale-til-repraesentantskabsmode-24-november-2024/
https://aktiv.dn.dk/media/114289/3-0-sagsfremstilling-gr%C3%B8n-trepart.pdf
https://aktiv.dn.dk/media/114290/3-1-forslag-vedr-gr%C3%B8n-trepart.pdf
https://aktiv.dn.dk/media/114291/3-2-hb-s-stemmeanbefaling-til-forslag.pdf
https://aktiv.dn.dk/media/114293/5-sagsfremstilling_vedt%C3%A6gter-og-forretningsordener.pdf
https://aktiv.dn.dk/media/114292/5-1-forslag-til-%C3%A6ndringer-i-vedt%C3%A6gter-og-forretningsordener.pdf
https://aktiv.dn.dk/media/114305/5-4-indkomne-%C3%A6ndringsforslag-fra-organisationen.pdf


6. Intromøde for nye medlemmer af DN i Rudersdal kommune v/Jitka 
Vi har Edligere – se her – inviteret nyindmeldte DN-medlemmer El en informaEonsaNen, med det 
formål at finde flere frivillige/akEve El afdelingen/arbejdsgrupperne. Det vil nok være værd at 
gøre igen – hvem vil være med El det? 

Jitka præciserede, at det i denne omgang drejer sig om et 7lbud fra hovedafdelingens Sophie 
Lundbæk 7l nye ak7ve i afdelingen om introduk7on 7l Podio og DN generelt. Mødet aVoldes den 
25. november kl. 15.30-17.30 på Holte bibliotek. 

Karsten anbefalede, at næste møde for nye DN-medlemmer holdes i september 2025. 

7. Ny udgave af årshjulet på Podio v/Jitka 

Jitka viste årshjulet og kom med forslag 7l, hvordan vi kan benyIe den fælles kalender på Podio. 

8. Til orientering: Kommuneplanstrategi 2024 – vores høringssvar blev skrevet af Marianne, Milli, 
Peter og Karsten som også sammenfa]ede, og ligger nu på hjemmesiden her. 

Karsten gav et resume af høringssvaret. Borgermøde har været aVoldt den 30. oktober.  

9. Til orientering: Steen er DN's repræsentant i Rudersdal Klimaråd. Referater kan ses her. Næste 
møde er d. 23.01.25 

På Klimarådets møde den 10. september 2024 kom der mange gode forslag 7l den videre proces. 
Forvaltningen vil gerne have besked om DN-ak7viteter i 2025 som Blomsternes Dag og Naturens 
Uge. 

10. Forslag El mødedatoer i 2025:  
13. januar afdelingsmøde 
(28. januar samrådsmøde) 
26. februar afdelingsmøde 
10. april afdelingsmøde  
(25. april – 27. april Det grønne Naturmøde og rep.møde)  
13. maj afdelingsmøde 
(27. maj samrådsekskursion)  
16. juni sommermøde 
(2. september samrådsmøde) 
8. september afdelingsmøde 
(16. september intro-møde) 
8. oktober årsmøde 
13. november afdelingsmøde 

11. Forberedelser El: 
- årsmødet (d. 20.11.24 kl. 19) Der er besElt kaffe/te og kage - der kan evt. godt være brug for lidt 
hjælp El opsElling af borde/stole før/eNer mødet, så afsæt gerne lidt ekstra Ed El det. Steffen/
Karsten kommer med roll-ups, flag, foldere mm. Margrethe kommer med vand, Steffen med øl.  
Arbejdsgruppernes korte delberetninger sammenfa]es af Steen El årsberetningen. 
Acrydsning på medlemslisten (er Elsendt fra DN-centralt) så vi ved hvor mange 
stemmeberedgede der er El stede. 
Valg El bestyrelsen – hvem er på valg/ledige pladser inkl. formand?  

https://nyhedsbrev.dn.dk/t/ViewEmailArchive/t/784DDDA8887FD45B2540EF23F30FEDED/C67FD2F38AC4859C/
https://rudersdal.dn.dk/vi-arbejder-med/bemaerkninger-til-forslag-til-planstrategi-2024/
https://rudersdal.dk/rudersdals-klimaraad#accordion-Referater-af-m%C3%B8der-i-Klimar%C3%A5det-19036


Dirigent: bestyrelsen foreslår Karsten (husk stemmesedler – selvom der er lagt op El fredsvalg – 
dog ikke for suppleanter, hvor vi pt. ikke har kandidater) 

Vi skal bruge 2 suppleanter, interesserede kan melde sig. 
 
- julemødet (d.12.12.24 kl. 17.30) Der er besElt økologisk mad fra Caféen på Stengården 
(ribbenssteg, hvide kartofler, rødkål og sovs, samt 2 slags desserter). Vi medbringer selv besEk, 
service og drikkevarer (NB. begrænsede køkkenfaciliteter). Sted: Galleriet, Johan Mantziusvej 7 
(indgang El restaurant Mantzius). Pris: 200 kr. (DN-Elskud pr. akEv er 200 kr.) 

Tilmelding senest 24.11 for ak7ve på deIe link: hIps://doodle.com/mee7ng/par7cipate/id/
bmGK2lOe 
og for gæster/medfølger ved betaling af 200 kr. på mobilpay tlf. 61282219 (Steen Ussing) 

12. Nyt fra arbejdsgrupperne – herunder korte referater af: 
- 2. møde i Grønt Råd d. 23.10. (vedhæNet) samt referat af kommunens biodiversitets-workshop 
d. 2.10. som ligger her 

Margrethe bereIede fra biodiversitets-workshoppen og Karsten fra mødet i Grønt Råd. Begge 
møder fungerede godt og tegner godt for arbejdet med biodiversitetsplanen, som der er et 
presserende behov for bliver realiseret nu.  

- møde d. 10.10. med kommunen og Novafos - Opfølgning på forurening af 6 søer på Furesø 
Golclubs baneareal (v/Jitka) 

Jitka har lagt deIe referat på Podio: 

”Vandgruppen (Michael, Jitka, Marianne) holdt møde med repr. fra Miljø og Teknik (Lis Ravn, 
Tobias), samt Novafos (Arne, Inge, Herle, Kris7na) den 10.10.2024 på Rudersdal Rådhus. 

VedhæEet er oplæg fra Novafos ved Inge Thorsgaard, Kommuneansvarlig for Rudersdal. 

Der blev givet status på separatkloakering, som stadig følger 30-års udrulningsplanen. 

Herle fra Novafos gav eksempler på projekter som i mindre skala skal formindske overløb. 

Status på de ødelagte søer ved Furesø Golf er at vandkvaliteten ser god ud eEer oprensningen og 
flere tegn på dyreliv. 

Der blev aEalt et opfølgende møde i det nye år.  Der er også ønske om at lave noget fælles, når det 
nye renseanlæg ved Vejlesø skal indvies sommeren 2025.” 

Fredningsgruppen:  

En nabo 7l Søllerød Naturpark har reIet henvendelse 7l os om mangelfuld græsning med heste på 
et areal. Naturstyrelsen har givet et noget afvisende svar. 

Der har været besig7gelser med Fredningsnævnet i Ubberød og ved Furesødal. 

Havegruppen: 

Der holdes i næste uge møde med kommunen om hvordan rådgivning af havefolket i Rudersdal kan 
ske. 

13. Evt. 

https://doodle.com/meeting/participate/id/bmGK2lOe
https://doodle.com/meeting/participate/id/bmGK2lOe
https://rudersdal.dk/nyheder/en-aften-i-biodiversitetens-tegn


Milli og S7ne har været på besøg i arboretet i Hørsholm og hørt om forskellige naturplejemetoder. 

Næste møder:  

              onsdag d. 20.11.24 årsmøde  

              torsdag d. 12.12.24 julemøde 

PLL 19.11.2024


